
 
 
 

25. februar 2022 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Naalakkerusisut har i forbindelse med fiskeriet efter hellefisk indenfor en ganske kort 

periode ændret to gange på Forvaltningsområde 47, hvem har man foretaget høring af i 

forbindelse hermed? 

a. Hvis der har været foretaget høringer, hvor og hvornår vil man da kunne se disse 

høringssvar? 

2. I forbindelse med alle disse ændringer, hvilke bekendtgørelser er da trådt i kraft? 

3. Har Naalakkersuisut et ansvar overfor SIK, Forbundene, indhandlingsstederne, fiskerne 

om en rapportering af hvordan fiskeriet af kvoten er gået på årsbasis? 

4. Har Naalakkersuisut i forbindelse med deres anbefalinger lavet regler om organiseringen 

af kvoterne der skal følges? 

a. Hvis det er tilfældet, hvor og hvornår kan vi da finde disse? 

5. I forbindelse med at man har nedsat hellefiskekvoterne til 3 måneder, hvor mange penge 

regner Naalakkersuisut da med at spare på forvaltningen? 

6. Når de hellefiskekvoter som Naalakkersuisut har fastsat er opfiskede, er det da formålet 

hermed, at man vil lægge kulturbaserede kvoter oveni TAC´en? 

a. Hvis det er tilfældet, hvilke handleplaner og metoder vil man da henholde sig til 

når man fastsætter kvoterne? 

b. Såfremt man vil begynde at benytte denne metode, hvilke konsekvenser vil det 

da få for administrationen? 

7. Indenfor de sidste 5 år har Naalakkersuisut da overflyttet nogle af de hellefiskekvoter der 

var fastsat for det kystnære fiskeri efter hellefisk til udenskærsfiskeriet? 

a. I de år hvor det skete, hvor mange tons er der da flyttet fra det kystnære fiskeri til 

udenskærsområderme? 

8. Hvis man har flyttet kvoter til udenskærsområder, i hvor høj grad har det da haft 

indflydelse på handel med kvoter indenfor 5 år? 

9. Hvor meget har de der har kvoter oplevet, at måtte få nedskåret deres kvoter? 

(Medlem af Inatsisartut Karl Tobiassen, Siumut) 

 

 



 
 
 

Begrundelse:  

Jeg har fået behov for at stille disse spørgsmål, efter at jeg den 22. Februar 2022 i Qanorooq så 

Naalakkersuisoq for Fiskeris udmelding, der efter min mening ikke har grundlag nok i 

virkelighedens verden. 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 på hinanden følgende dage. 

 


